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Sammanfattning 

Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Tina Kratz m.fl. 

(V) gällande vikten av att hantera risken för smittspridning av Covid-

19 i stadens skolor. Enligt skrivelsen vill Kratz m.fl. försäkra sig om 

att skolorna ges bästa möjliga förutsättningar för att minska 

smittspridning av Covid-19. 

 

Under hela pandemin har förvaltningen samverkat med skolorna för att 

skapa så goda förutsättningar som möjligt för att bedriva undervisning 

och samtidigt minska risken för smittspridning. Skolorna har gjort 

riskbedömningar, handlingsplaner och vidtagit de åtgärder som varit 

möjliga och adekvata vid varje tidpunkt utifrån rådande 

rekommendationer och läge på skolan. Förvaltningen följer 

utvecklingen noggrant och ger fortsatt stöd till skolorna.  

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.  
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Bakgrund/Ärendet  

Tina Kratz m.fl. (V) har inkommit till utbildningsnämnden med en 

skrivelse om vikten av att hantera risken för smittspridning av Covid-

19 i stadens skolor. 

 

Enligt skrivelsen vill Vänsterpartiet försäkra sig om att skolorna ges 

bästa möjliga förutsättningar för att minska smittspridning av Covid-

19. Tina Kratz ger förslag på hygientekniska åtgärder, digitala 

mötesalternativ samt ställer ett antal frågor om vad förvaltningen gör 

för att stödja skolorna och säkerställa att skolorna har fullgod 

bemanning. 

▪ Vad gör förvaltningen för att säkerställa att det på skolorna 

finns de bästa förutsättningar för att klara av att minska 

smittspridningen? 

▪ Vilka insatser görs för att stödja de många skolor som just nu är 

drabbade av en omfattande sjukfrånvaro hos personalen?  

▪ Vilka riktlinjer finns gällande fysiska möten, öppna hus och 

liknande? 

▪ Vilka åtgärder kan göras för att minska problematiken med 

trånga klassrum i relation till risken för smittspridning?  

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 

gymnasieavdelningen, förskoleavdelningen och avdelningen för 

personal och kompetensförsörjning. 

 

Ärendet kommer att behandlas i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 8 mars 2022. Funktionshinderrådet kommer att få 

möjlighet att behandla ärendet vid sammanträdet den 9 mars 2022. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Pandemin har, som Tina Kratz m. fl. (V) skriver, varit en stor 

utmaning för våra skolor. Situationen har varierat mellan olika 

verksamheter, men skolor har i perioder haft en hög frånvaro bland 

såväl elever som personal.   

 

Under hela pandemin har förvaltningen samverkat med skolorna för att 

skapa så goda förutsättningar som möjligt för att bedriva undervisning 

och samtidigt minska risken för smittspridning. Skolorna har gjort 

riskbedömningar, handlingsplaner och vidtagit de åtgärder som varit 

möjliga och adekvata vid varje tidpunkt utifrån rådande 

rekommendationer och läge på skolan. 

 



  

 

 

 

 Tjänsteutlåtande 

Dnr 1.1.3-522/2022 

Sida 4(4) 
 

Vikten av att hantera risken för 

smittspridning 

 

Nedan ges exempel på förvaltningens stöd till skolorna samt några av 

skolornas åtgärder. 

▪ Skolöverläkaren har hela tiden funnits tillgänglig för ett nära 

stöd med rådgivning direkt till de enskilda rektorerna. 

▪ Grundskoledirektören och gymnasiedirektören har varje vecka 

skickat informationsbrev till alla rektorer med uppgifter om 

förhållningssätt och hänvisningar till stöd.  

▪ Grundskoledirektören och gymnasiedirektören har vid behov 

tagit beslut om distansundervisning, enligt förordning 

2020:115, 11a eller b§§. 

▪ Öppna Hus har kunnat, och kan, genomföras både digitalt och 

fysiskt. Olika skolor har olika förutsättningar, och rektor avgör 

vad som passar bäst för den egna skolan ur smittspridnings-

synpunkt. Många skolor har haft ”öppna hus” till största delen 

utomhus och blivande elever har fått gå in i lokalerna i 

omgångar, några åt gången. 

▪ Möten genomförs digitalt i stor utsträckning. 

▪ Klassrummens storlek är skapade för ett visst antal elever, men 

rektor kan besluta om ommöblering, delad klass eller andra 

anpassningar utifrån skolans lokala riskbedömning. 

▪ Varje skola genomgår kontinuerligt obligatorisk 

ventilationskontroll (OVK). SISAB ansvarar för denna. Under 

pandemin har SISAB förlängt aktiva drifttider för ventilationen 

så att den startar en timme tidigare på morgonen och slår av en 

timme senare på kvällen. 

▪ Stöd till chefer i de personal- och arbetsmiljöfrågor som 

aktualiserats med anledning av pandemin har hela tiden funnits 

tillgängligt och aktuellt uppdaterat på intranätet.  

▪ Förvaltningen har under 2021 inrättat Stockholms stads skolors 

vikariepool. Vid utgången av 2021 hade alla grund- och 

gymnasieskolor tillgång till den interna vikariepoolen som 

erbjuder lärare och barnskötare för korttidsvikariat. Under 

januari 2022 fanns vikarierna tillgängliga för cirka 12 000 

timmar, varav skolorna bokade upp cirka 7 000 av dessa. 

Utöver den interna vikariepoolen finns det ramavtalade externa 

bemanningsföretag samt att skolan kan anställa egna 

timvikarier.  

 

I samband med att regeringen släppte så gott som alla restriktioner den 

9 februari är förutsättningarna nya för skolornas hantering av 

smittspridningen. Förvaltningen följer utvecklingen noggrant och ger 

fortsatt stöd till skolorna. Fortfarande kvarstår försiktighetsåtgärder, 

främst de som Arbetsmiljöverket och Folkhälsomyndigheten listar på 

sina webbplatser enligt nedan. 
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Förslag på åtgärder för att minska risken för smittspridning: 

• Stanna hemma om du är sjuk, och vaccinera dig. 

• Vidta tekniska och organisatoriska åtgärder för att minska 

smittspridning. 

• Se till att det finns tvål, pappershanddukar och handsprit på 

flera ställen i skolan. 

• Informera personal och elever hur de ska agera om de börjar 

känna sig sjuka under dagen i skolan. 

• Säkerställ att alla lokaler städas ordentligt. Beröringsytor såsom 

handtag, strömbrytare, tangentbord eller läsplattor rengörs ofta. 

• Bedriv aktiviteter utomhus när det är möjligt. 

• Informera personal, elever och vårdnadshavare om vilka 

åtgärder som vidtas för att minska smittspridning. 

• Ge personalen tid för planering så att de kan anpassa lektioner 

och aktiviteter för att minska smittspridning. 

• Erbjud stöd till personal och elever som är oroliga. 

• Anpassa arbetet för personal i riskgrupper om möjligt. 

• Se till att personalen vid behov har möjlighet att hålla avstånd 

till andra. 

• Dela upp eleverna i mindre arbetsgrupper och öka avståndet i 

klassrummet vid behov. 

• Säkerställ god ventilation. 

 

Konsekvenser för barn och barnets rättigheter samt 

jämställdhetsanalys 

Då ärendet är ett svar på frågor i en skrivelse gör förvaltningen ingen 

analys av ärendets konsekvenser för jämställdhet eller för barn och 

barns rättigheter. 

 

Förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att 

godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Bilaga 
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